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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och vice ordföranden Lotta Edholm (L) 

utsågs att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering av 

protokoll ska ske senast torsdagen den 29 juni 2017. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens sammanträde 

den 18 maj och 1 juni 2017 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 18 maj och 1 juni 2017, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 
förvaltningsgrupp den 7 och 8 juni 2017 
 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 7 och 8 juni 2017, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Beslut till och med den 31 maj 2017 från: 

Utbildningsdirektören 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen 

Avdelningen för utveckling och samordning 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa 

 

Anmälan av protokollsutdrag från Arbetsmarknadsnämndens 

sammanträde den 16 maj 2017 § 5 

 

Anmälan av protokollsutdrag från Miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 16 maj 2017 § 13 

 

Anmälan av protokollsutdrag från Miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 16 maj 2017 § 17 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för maj 2017 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Årsrapport 2016, utbildningsnämnden 
 
Yttrande till stadsrevisionen 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till stadsrevisionen som yttrande över årsrapport 

2016. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 10 

maj 2017, dnr 1.4.1-2102/2017. 

 

Revisionskontoret granskar varje år nämndens verksamhet. 

Granskningen omfattar nämndens planering och uppföljning i 

verksamhetsplan, tertialrapporter och verksamhetsberättelse. 

Revisionen granskar också hur delar av verksamheten fungerar i 

förhållande till lagstiftning, regler och föreskrifter. 

 

Revisionskontorets sammanfattande bedömning av 

utbildningsnämndens verksamhet 2016 är att: 

 Sammantaget bedöms att utbildningsnämnden inte helt har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt. Från 

ekonomisk synpunkt är utfallet tillfredsställande. 

 Den sammanfattande bedömningen är att den interna 

kontrollen i huvudsak har varit tillräcklig. 

 Bokslut och räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara 

rättvisande samt följer gällande regler och god 

redovisningssed. 

 

Förvaltningen instämmer i huvudsak i stadsrevisionens synpunkter. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med övriga avdelningar. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till stadsrevisionen som yttrande över årsrapport 

2016. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Revisorerna riktar kritik mot att några av utbildningsnämndens 

viktigaste mål inte uppnåtts 2016. Det gäller bl a det faktum att 

kunskapssegregationen har ökat, och att endast tre av 13 indikatorer 

som mäter kunskapsmål har uppnåtts under 2016. Det gäller också 

att endast ett av de nio årsmålen för trygghet och studiero har 

uppnåtts, liksom att långtidssjukfrånvaron ökar bland personalen.  

 

Vi har vid flera tillfällen efterlyst åtgärder eller åtminstone något 

slags engagemang från den styrande rödgrönrosa majoriteten för 

åtgärder för högre kunskapsresultat, ökad trygghet och studiero och 

för en stärkt lärarprofession i Stockholm. Tyvärr kan vi konstatera 

att inte heller revisorernas kritik föranleder några särskilda åtgärder.  

 

Utbildningsförvaltningen anför bland annat utvecklingsarbete inom 

elevhälsa som svar på problemen. Höga kunskapskrav, stärkt 

lärarroll och ett gott ledarskap är sannolikt viktigare för att förbättra 

kunskapsresultaten. 

 

Revisorerna konstaterar dessutom att det inte finns en tillräcklig 

planering för att säkerställa att skolutbyggnaden sker i takt med de 

ökande kullarna. Vi anser att det ur detta perspektiv skulle tåla att 

övervägas att inrätta en blocköverskridande referensgrupp för 

skolplanering, i enlighet med den process som fanns under 

mandatperioden 2010-2014. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 8   

Revidering av Riktlinjer för fristående förskola i Stockholms 

stad 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till revidering av riktlinjer för fristående förskola i 

Stockholm stad. 

2. De nya riktlinjerna gäller från och med 15 juni 2017. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 23 

maj 2017, dnr 1.3.2-3942/2017. 

 

Utbildningsnämnden är tillsynsmyndighet för fristående förskola. 

Den 17 december 2015 beslutade nämnden om riktlinjer för 

fristående förskola i Stockholm stad. Det finns nu ett behov av att 

revidera riktlinjerna.  

 

Revideringarna sker i huvudsak på grund av kommunfullmäktiges 

beslut i december 2016 om riktlinjer för intagning och plats samt 

rätt till heltidsomsorg för föräldralediga men också utifrån 

nämndens eget beslut i mars 2016 om riktlinjer för enskild 

pedagogisk omsorg i Stockholm stad. Revideringar behöver också 

ske på grund av Skolverkets nya allmänna råd för förskola och 

ändringar i Diskrimineringslagen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen.    

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till revidering av riktlinjer för fristående förskola i 

Stockholm stad. 

2. De nya riktlinjerna gäller från och med 15 juni 2017. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 
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Förskolan i Stockholm ska präglas av kvalitet, trygghet och lärande 

för alla barn som tar del av denna verksamhet. Förskolan har länge 

också varit en av Stockholms mest uppskattade verksamheter. Det 

har varit resultatet av ett mångårigt arbete för att slå vakt om 

förskolans pedagogiska uppdrag och förskolornas förutsättningar att 

planera en pedagogisk verksamhet med hög kvalitet. 

 

Vi är kritiska till den ofinansierade ökning av barngrupper och de 

undermåliga planeringsförutsättningar som blir resultatet av att man 

helt tagit bort regleringen kring föräldraledigas barns närvaro på 

förskolan. Den reform som har genomdrivits ökar inte barn till 

föräldraledigas möjlighet att ta del av förskolans pedagogiska 

verksamhet – däremot innebär den tyvärr en återgång i riktning mot 

en förskola som framförallt ägnar sig åt barnpassning och där 

pedagogiken hamnar på undantag. 
 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 9  

Utbildningscentrum i Tensta gymnasium 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 16 

maj 2017, dnr 1.5.2-3371/2017. 

 

Utbildningsförvaltningen vill tillsammans med 

arbetsmarknadsförvaltningen och kulturförvaltningen utveckla 

Tensta gymnasium till ett utbildningscentrum som ska vara en stark 

aktör i arbetet med ett mer sammanhållet Stockholm där fler 

ungdomar studerar eller arbetar. 

 

Ovanstående förvaltningar planerar att med stöd av 

stadsdelsförvaltningen i Spånga-Tensta hålla medborgardialoger 

kring utbildningsbehov, arbetsmarknadsfrågor och kulturliv. 

 

Målet för samarbetet är ett gemensamt utbildningscentrum i Tensta 

gymnasium där utbildningsförvaltningen, kulturförvaltningen, 

arbetsmarknadsförvaltningen, stadsdelsförvaltningen och högskola 

samt övriga utbildningsaktörer (till exempel folkhögskolor och 

studieförbund) samverkar. Unga vuxna ska ges möjlighet till 

utbildning och vägledning samt kulturupplevelser i olika former. 

Skolan bör vara tillgänglig för olika aktiviteter även kvällstid och 

helger. En bred samverkan med andra verksamheter i stadsdelen ska 

finnas. Detta ska bidra till en mer sammanhållen verksamhet från 

Stockholms stads sida. Det gemensamma målet är att få fler 

ungdomar och vuxna i arbete inom olika branscher samt ett 

kvalitativt och efterfrågat utbud av kultur. Arbetsnamnet för detta 

utbildningscentrum är Campus Tensta. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen, 

utbildningsförvaltningen i samverkan med 

arbetsmarknadsförvaltningen och kulturförvaltningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

inriktningsförslag. 
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Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) yrkade på återremiss av ärendet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandet om återremiss mot avslag och fann att 

nämnden avslagit yrkandet om återremiss. 

 

Ordföranden ställde förvaltningens förslag mot avslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 

 

I den slutliga omröstningen meddelade vice ordförande Lotta 

Edholm m.fl. (L) och ledamoten Cecilia Brinck m.fl. (M) att de 

avstod från att delta i omröstningen, med hänvisning till deras 

yrkande om återremiss. 

 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (L) reserverade sig 

mot nämndens beslut avseende beslutet om återremiss och anförde 

följande: 

 

Ett bra stöd för nyanlända ungdomar i gymnasieåldern ska finnas i 

hela staden. Likaså behöver stadens arbete inriktat mot unga vuxna 

som varken studerar eller arbetar bli bättre. Allt arbete som bedrivs 

måste vara långsiktigt och genomtänkt.  

 

Med det sagt anser vi att ärendet är dåligt berett och relevanta 

frågeställningar berörs inte, eller enbart knapphändigt. Det medför 

att det är för många oklarheter kring ärendet för att vi ska kunna ta 

ställning till det i nuvarande skick. Vi föreslår därför att det 

återremitteras för vidare beredning.  

 

Vi vill dock redan nu framföra att vi är tveksamma till att 

samlokalisera dessa båda grupper i en verksamhet på samma plats, 

på gamla Tensta gymnasium. Det är olika målgrupper med olika 

förutsättningar och behov. Att blanda nyanlända unga i 

gymnasieåldern med vuxna som idag står långt från 

arbetsmarknaden, och att samla dessa båda målgrupper i en 

lokalisering på Järva, är inte nödvändigtvis ett bra recept för 

skolframgångar och en lyckad integration.  

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till den 

gemensamma reservationen från Liberalerna och Moderaterna. 
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§ 10   

Inhyrningsmedgivande av lokal för ny skolenhet i Mariehäll 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

låta hyra in ytterligare lokaler och anpassa lokaler i fastigheten 

Betongblandaren 12 för att tillskapa en ny skolenhet till en 

uppskattad tillkommande projektkostnad om cirka 1,5 mnkr, 

motsvarande en beräknad tillkommande första årshyra om cirka 

950 tkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning av ytterligare 

lokaler och anpassning av lokaler i fastigheten 

Betongblandaren 12 för att tillskapa en ny skolenhet till en 

uppskattad tillkommande projektkostnad om cirka 1,5 mnkr, 

motsvarande en beräknad tillkommande första årshyra om cirka 

950 tkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 17 

maj 2017, dnr 2.6.3-2275/2017. 

 

Elevprognosen ökar kraftigt i Mariehäll och det finns behov av att 

utöka antalet elevplatser, främst för yngre elever. Förvaltningen 

föreslår att en ny skolenhet skapas i de lokaler som förvaltningen 

hyr på fastigheten Betongblandaren 12. För att en ny skolenhet ska 

rymmas i lokalen föreslås att befintlig inhyrning utökas med  

355 kvm samt att vissa anpassningar av lokalen sker. Genom en 

utökad inhyrning finns kapacitet för att inrätta en ny skolenhet. Den 

nya skolenheten skulle uppgå till totalt 1 230 kvm och ha en 

kapacitet för att ta emot 4 förskoleklasser till hösten 2018. 

 

Ytterligare skoletableringar i området är nödvändiga för att 

tillgodose elevprognoserna på längre sikt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen i samarbete med fastighetsägaren. Samråd 

har skett med stadsledningskontoret. Samråd pågår med 

huvudskyddsombud. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

låta hyra in ytterligare lokaler och anpassa lokaler i fastigheten 

Betongblandaren 12 för att tillskapa en ny skolenhet till en 

uppskattad tillkommande projektkostnad om cirka 1,5 mnkr, 

motsvarande en beräknad tillkommande första årshyra om cirka 

950 tkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande för inhyrning av ytterligare 

lokaler och anpassning av lokaler i fastigheten 

Betongblandaren 12 för att tillskapa en ny skolenhet till en 

uppskattad tillkommande projektkostnad om cirka 1,5 mnkr, 

motsvarande en beräknad tillkommande första årshyra om cirka 

950 tkr.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 11  

Inriktningsförslag för ombyggnation och 

verksamhetsanpassningar av Snösätraskolan 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation och 

verksamhetsanpassningar av Snösätraskolan till en total 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 74,3 mnkr, med en 

tillkommande hyra det första året om 4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

förslagshandlingar och återkomma med förslag till 

genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 15 

maj 2017, dnr 2.6.3-5609/2014. 

 

Snösätraskolan ligger i stadsdelen Rågsved och är en F-6-skola. 

Sedan en brand år 2012 har skolan använt två externa lokaler för att 

ersätta den förstörda lokalen. Möjligheten att avveckla de externa 

lokalerna och ersätta dem med en permanent utbyggnad av 

skolhuset har utretts. Skolan har behov av en tillgänglig expedition, 

anpassad elevhälsa, lärararbetsplatser, multisal, fler grupprum samt 

en ny hemvist. Den befintliga idrottshallen har trots uppdaterat 

underhåll inte kunnat uppnå tillfredställande standard och bör därför 

rivas och en ny anpassad byggnad uppföras. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB. Skolans ledning 

har deltagit i arbetsprocessen. Samråd med stadsledningskontoret 

och huvudskyddsombud har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation och 

verksamhetsanpassningar av Snösätraskolan till en total 

hyresgenererande projektkostnad om cirka 74,3 mnkr, med en 

tillkommande hyra det första året om 4 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att beställa 

förslagshandlingar och återkomma med förslag till 

genomförandebeslut. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 12   

Kapacitetshöjning av ventilationsanläggning på Tensta 

gymnasium 
 
Beslut 

1. Utbildningsförvaltningen godkänner förvaltningens förslag att 

kapacitetshöja ventilationsanläggningen i samband med 

SISAB:s ombyggnad av ventilationsanläggning på Tensta 

gymnasium, fastigheten lilla Tensta 1, till en uppskattad 

projektkostnad på 11,2 mnkr, motsvarande en tillkommande 

hyreskostnad första helåret om cirka 778 tkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 19 

maj 2017, dnr 13-324/2800. 

 

På Tensta gymnasium ska SISAB utföra utbyte av 

ventilationsaggregat då de befintliga är uttjänta. I samband med 

ventilationsombyggnationen vill utbildningsförvaltningen 

kapacitetshöja ventilationen för att klara luftflöden för 32+2 

personer i samtliga klassrum. För utbildningsförvaltningen innebär 

detta behov av evakuering av gymnasiet i samband med 

ventilationsombyggnaden. Tensta gymnasium kommer att flytta in i 

intilliggande hus B. Vissa verksamhetsanpassningar kommer att 

krävas för att evakuering ska kunna ske. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samarbete med gymnasieavdelningen och SISAB. Skolledning har 

deltagit i projektmöten och processen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 
 

1. Utbildningsförvaltningen godkänner förvaltningens förslag att 

kapacitetshöja ventilationsanläggningen i samband med 

SISAB:s ombyggnad av ventilationsanläggning på Tensta 

gymnasium, fastigheten lilla Tensta 1, till en uppskattad 

projektkostnad på 11,2 mnkr, motsvarande en tillkommande 

hyreskostnad första helåret om cirka 778 tkr. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Inhyrningsmedgivande av evakueringspaviljong kv. Västberga 

1:1, Armbandsvägen Älvsjö 
 
Beslut 

1. Utbildningsförvaltningen godkänner förvaltningens förslag till 

inhyrning av evakueringspaviljong för förskola på 

Armbandsvägen Älvsjö under två år till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 3,5 mnkr med en årshyra år ett på 

cirka 2,5 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att hyra in 

paviljongen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 22 

maj 2017, dnr 12-324/7461. 

 

Kämpetorpsskolan ska byggas om under åren 2017-2020. På 

skolans gård ligger en paviljongförskola om fem avdelningar. För 

att kunna påbörja ombyggnationen av Kämpetorpsskolan måste 

förskolan flytta till andra, tillfälliga, lokaler. 

Utbildningsförvaltningen har tillsammans med SISAB och 

stadsdelen kommit överens om att medfinansiera 

evakueringspaviljongen under två år, för att arbetet med 

Kämpetorpsskolan ska komma igång. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samarbete med grundskoleavdelningen, Älvsjö stadsdelsförvaltning 

och SISAB. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsförvaltningen godkänner förvaltningens förslag till 

inhyrning av evakueringspaviljong för förskola på 

Armbandsvägen Älvsjö under två år till en uppskattad 

projektkostnad om cirka 3,5 mnkr med en årshyra år ett på 

cirka 2,5 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att hyra in 

paviljongen. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14   

Ändringar i delegationsordning för utbildningsnämnden 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Ändringarna ska tillämpas från och med den 1 juli 2017. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från 29 maj 

2017, dnr 1.3.2-3982/2017. 

 

Förvaltningen föreslår ändringar i delegationsordningen med 

anledning av förändrade handläggningsrutiner. Förslaget innebär att 

lägsta nivå för yttrande vid vissa överklaganden enligt punkterna 

401, 401 a, 702, 702 a samt 1156 ändras till handläggare med 

ansvar för överklaganden vid uppföljningsenheten.  

 

Några punkter, samt ett antal hänvisningar, i avsnitt 7 samt 11 

föreslås helt utgå och delegationsordningens avsnitt 13 föreslås 

upphöra att gälla. Reglerna kan inte längre tillämpas eftersom det 

inte finns några elever i gymnasie- eller gymnasiesärskoleutbildning 

som påbörjats före den 1 juli 2013. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med gymnasieavdelningen och avdelningen för 

utveckling och samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden fastställer ändringar i 

delegationsordningen. 

2. Ändringarna ska tillämpas från och med den 1 juli 2017. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 15   

Omvandla Karlbergsvägen till en esplanad likt Karlavägen 

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-527/2017 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 28 

april 2017, dnr 1.6.1-2760/2017. 

 

I en motion från Centerpartiet föreslås att Karlbergsvägen 

omvandlas till esplanad samt att körfälten invid Gustav Vasa skola 

omvandlas till skolgård. Generellt har förvaltningen ingenting att 

invända mot förslaget att omvandla Karlbergsvägen till esplanad, 

men risker med bland annat buller och partikelhalter, gör att utbild-

ningsförvaltningen ställer sig tveksam till skolgård på den 

föreslagna platsen. Förvaltningen anser att förslaget förutsätter en 

fördjupad utredning där trafiklösning, trafikmängd och 

miljökonsekvenser tydliggörs. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) anmälde ett 

ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Utbildningsnämnden beslutar följande: 

 

att  tillstyrka motionen i dess helhet. 

att  därutöver anföra följande: 
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Vi välkomnar att utbildningsförvaltningen, precis som 

miljöförvaltningen, ställer sig positiva till förslaget om att omvandla 

delar av körbanan på Karlbergsvägen till gång- och cykelstråk samt 

till grönyta. När Stockholm växer i rekordtakt är det viktigt att 

staden även utvecklar stadsmiljön och tillhandahåller attraktiva 

grönområden. Inte minst för barnfamiljer.  

 

Utbildningsförvaltningen är dock orolig för att en sådan ombyggnad 

skulle innebära ökad trafik längst med Frejgatan. Dock finns det 

andra möjliga vägar för trafiken att gå, exempelvis via Odengatan 

som idag har mindre trafik efter avstängningen mellan Torsgatan 

och Sankt Eriksgatan för biltrafik. Förvaltningen anser det dessutom 

vara mycket intressant att utreda möjligheten för en större skolgård 

till Gustav Vasa skola och med hjälp av bullerskydd, sänkt hastighet 

och växtlighet tror vi att lösningar går att hitta och ser fram emot en 

sådan utredning.  

 

Självklart är buller, avgaser och partikelhalter alltid ett problem i 

Stockholm stad men med den argumentationen skulle det vara svårt 

att göra någon som helst form av skolutbyggnad över huvud taget. 

Att låta Karlbergsvägen fortsätta vara som den är i dag torde vara 

ett större problem än att omvandla den till en esplanad.  

 

Även miljöförvaltningen delar motionärernas bedömning att 

Karlbergsvägen i Vasastan är överdimensionerad och leder till ökad 

bilanvändning, vilket inte är i linje med framkomlighetsstrategins 

prioritering av gång- och cykeltrafik framför privatbilism.  

 

Ett ytterligare argument för en omvandling av Karlbergsvägen är de 

höga bullernivåerna. Ljudnivåerna på Gustav Vasa skola är 

uppemot 75 dBA ekvivalent ljudnivå, där målsättningen är 55 dBA. 

Att göra om Karlbergsvägen till en grön och attraktiv esplanad med 

park-, cykel- och gångstråk i likhet med Karlavägen på Östermalm 

skulle vara ett första viktigt steg för att sänka bullernivåerna i 

området i allmänhet, och på Gustav Vasa skola i synnerhet, och på 

så sätt möjliggöra en utbyggnad av skolgården. 
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§ 16   

Kommunikationsprogram för Stockholms stad  

år 2017-2022 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 1.6.1-2164/2017 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 22 

maj 2017, dnr 1.6.1-2164/2017. 

 

Stadsledningskontoret har tagit fram ett förslag till nytt 

kommunikationsprogram som styrdokument för stadens 

kommunikation. Utbildningsnämnden har fått förslaget på remiss 

från kommunstyrelsen.  

 

Utbildningsförvaltningen tillstyrker i stort förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom kommunikationsenheten i samverkan med 

grundskoleavdelningen, gymnasieavdelningen och avdelningen för 

personal och kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 17   

Allmänhetens insyn avseende kommunala angelägenheter 

som utförs av privata utförare jämte revidering av befintlig 

klausul för meddelarfrihet och meddelarskydd 
 
Svar på remissen från kommunstyrelsen, dnr 104-2088/2016 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 11 

maj 2017, dnr 1.6.1-3225/2017. 

 

Kommunstyrelsen har av kommunfullmäktige fått i uppdrag att ta 

fram ett program med mål och riktlinjer för sådana kommunala 

angelägenheter som utförs av privata utförare samt ta fram ett 

förslag till avtalsrättsliga sanktioner i form av vite vid eventuella 

överträdelser av klausul om meddelarfrihet. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att Stockholms stads program för 

upphandling och inköp kompletteras med riktlinjer jämte 

avtalsklausul för att tillförsäkra allmänheten relevant och skälig 

insyn i kommunala angelägenheter som utförs av privata utförare. 

Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till förslaget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 18   

Kvalitet i välfärden – bättre upphandling och uppföljning 
 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 110957/2017 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 9 

juni 2017, dnr 1.6.1-4129/2017. 

 

Utbildningsnämnden har fått Välfärdsutredningens slutbetänkande 

”Kvalitet i välfärden – bättre upphandling och uppföljning” 

(SOU2017:38) från kommunstyrelsen på remiss. I betänkandet 

lämnas förslag som syftar till att öka förutsättningarna för 

tillsynsmyndigheter och offentliga huvudmän att planera, 

kontrollera, följa upp och kvalitetssäkra välfärdsverksamhet. 

Förvaltningen delar i huvudsak Välfärdsutredningens bedömningar 

och stöder dess förslag. Många av förslagen har dock inte främst 

bäring på skolområdet utan här hänvisar Välfärdsutredningen till 

tidigare förslag från Skolkommissionen och Skolkostnads-

utredningen. Förvaltningen hänvisar därför till tidigare lämnade 

synpunkter på dessa. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med avdelningen för utveckling och samordning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Lotta Edholm (L) och ledamoten Cecilia Brinck 

(M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 

 
Reservation 

Lotta Edholm m.fl. (L) och Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  som svar på remissen anföra följande: 
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Vi välkomnar att detta betänkande, till skillnad från utredningens 

delbetänkande Ordning och reda i välfärden (SOU 2016:78), 

remitterats ut till Stockholms stad och därefter remitterats ut till 

berörda nämnder. Det är beklagligt att remisstiden är lagd över 

sommaren så att nämnderna med något undantag inte hinner svara. 

 

Välfärdsutredningens slutbetänkande Kvalitet i välfärden (SOU 

2017:38) bygger vidare på de utgångspunkter som presenterades i 

SOU 2016:78. Vi vidhåller vår skarpa kritik mot såväl de 

övergripande utgångspunkterna som förslagen i det betänkandet: 

 

Vi anser att utredningen bygger på en förlegad syn på företagande. 

Utredningens förslag om vinstbegränsning är illa genomtänkt, illa 

konstruerat och skulle få konsekvenser som blir betydligt mer 

omfattande och negativa än vad utredningen själv påstår. Merparten 

av de privata alternativen i välfärden, såväl vinstdrivande som 

idéburna, skulle slås ut. 

 

Valfriheten skulle minska kraftigt. Det skulle bli svårare för barn, 

ungdomar, äldre och personer med funktionsnedsättning att hitta 

den utförare som bäst motsvarar ens behov och förväntningar. Nya 

idéer och arbetssätt skulle få svårare att utvecklas och spridas. Mer 

makt skulle flyttas från de enskilda medborgarna till politiker och 

tjänstemän. När det blir svårare att komma till rätta med dålig 

kvalitet genom att byta utförare kommer legitimiteten hos den 

universella välfärdsstaten att urholkas. 

 

Utredningens förslag om vinstbegränsning bör alltså överges helt 

och hållet. 

 

Vad sedan gäller slutbetänkandet så vill vi först påpeka att 

betänkandet i betydande delar är överflödigt, eftersom det till stor 

del fokuserar på svårigheterna att styra för kvalitet i den privata 

välfärdssektorn. Skulle förslagen om vinstbegränsning i SOU 

2016:78 bli verklighet skulle ju merparten av de privata aktörerna i 

välfärdssektorn försvinna. 

 

Med det sagt vill vi kommentera de övergripande tankegångarna i 

betänkandet. 

 

Utredningen menar att kvalitet i välfärden handlar om hur 

någonting görs, inte vad som görs, och att det därför finns stora 

svårigheter i att mäta och definiera kvalitet. 
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Kvalitet inom välfärden kräver visserligen tillämpningen av vitt 

skilda former av kunnande, såsom teoretiska kunskaper, praktiska 

förmågor och en empatisk förståelse för en annan människas 

situation. På så sätt är det möjligen att likna inte vid en exakt 

vetenskap eller en fri konst utan vid ett hantverk – ett hantverk med 

människan som sitt föremål. 

 

Och det stämmer att det finns stor utvecklingspotential när det 

handlar om att utveckla statistik, bedömningsinstrument, 

undersökningsmekanismer och andra sätt att mäta och förbättra 

kvalitet i offentlig sektor. 

 

Men att det inte skulle gå att mäta kvalitet inom välfärden är en 

grov förenkling av verkligheten. Om ”kvalitet” blir ett mystiskt 

begrepp som inte är externt observerbart, blir varje form av 

systematiskt kvalitetsarbete meningslöst. De olika aktörer inom 

välfärden – skolor, äldreboenden, vårdcentraler – som varje dag 

bedriver ett ambitiöst kvalitetsarbete och som märker resultaten i 

form av elever som får kunskap, äldre som får en värdig ålderdom, 

patienter som blir friska, skulle sannolikt inte hålla med. 

 

Det är till exempel anmärkningsvärt att det i princip inte står 

någonting om hur innovation, nya arbetssätt eller ny teknik kan 

premieras i offentlig eller privat regi. Detta visar tydligt att 

utredningen betraktar kvalitet som någonting oföränderligt och 

svårgreppbart. 

 

Utredaren fokuserar sitt resonemang mycket på det mänskliga 

mötet, som tänks utgöra ett moment i välfärden där det är särskilt 

svårt att mäta kvalitet. Men även om det kanske i dagsläget är svårt 

att kvantifiera kvalitet i det mänskliga mötet, betyder det inte att det 

är omöjligt att identifiera och utveckla kvalitet, exempelvis genom 

observationsstudier och kollegialt lärande. Här finns det säkert en 

utvecklingspotential. 

 

Utredningen tar också upp problem med att använda 

brukarundersökningar som kvalitetsmått. Detta påpekande saknar 

inte poänger. Välfärdssektorn ligger långt efter tjänster på den 

privata marknaden när det kommer till att ge brukaren 

kvalitetsinformation. Den genomsnittlige medborgaren har 

sannolikt bättre beslutsstöd när man väljer hotell än när man väljer 

äldreboende. Vi skulle vilja se att brukarundersökningar kunde 

göras mer kvalitativa genom att exempelvis kompletteras med 

beskrivande vittnesmål om upplevelsen av välfärden. 
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Utredningen menar att vinstbegränsningar är nödvändiga eftersom 

kvaliteten i privat sektor inte kan säkerställas genom alltför 

detaljerade kvalitetskrav. Istället krävs en mer tillitsbaserad 

styrning, vilket enligt utredningen underlättas av offentlig drift. 

 

Vi vill för det första upprepa att i ett välfungerande valfrihetssystem 

så är ett skäligt mått av vinst ett tecken på en attraktiv verksamhet 

med god kvalitet, inte tvärtom. Vi menar dessutom att utredningen 

underskattar möjligheterna att ställa högre kvalitetskrav i 

upphandlingar. Det kanske inte går att detaljreglera exakt hur ett bra 

möte med en brukare ska gå till, men det går att ställa krav på att 

verksamheten ska ge de anställda möjligheter att utvecklas och lära 

sig möta brukaren bättre. 

 

En mer tillitsbaserad styrning av professionen står inte i konflikt 

med möjligheter till privata alternativ. Privata alternativ, oavsett om 

de delar ut vinst till sina ägare eller inte, drivs normalt sett av en 

vilja att leverera verksamhet av god kvalitet och i enlighet med 

professionella normer. Deras anställda bedriver sin verksamhet med 

samma mål och samma normer som sina kollegor i offentlig 

anställning. Att det finns enstaka utförare som inte sköter sig 

motbevisar inte detta. 

 

Sammanfattningsvis står Välfärdsutredningens slutbetänkande för 

en syn på kvalitet som hotar att omintetgöra utvecklingen mot bättre 

kvalitet i välfärdssektorn. Skulle utredningens utgångspunkter visa 

vägen skulle kvaliteten i välfärden gå bakåt, inte framåt. 

 

På samma sätt som delbetänkandet sätter slutbetänkandet också 

ohållbara likhetstecken mellan offentlig drift och god kvalitet, och 

mellan privat drift och snöd vinstjakt. 

 

Vi lämnar övriga delar av utredningen utan kommentar. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till den 

gemensamma reservationen från Liberalerna och Moderaterna. 
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 19   

Vårdnadshavares begäran om retroaktiv sänkning av 

fritidshemsavgift 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden avslår begäran om retroaktiv sänkning av 

fritidshemsavgift.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 19 

maj 2017, dnr 2.3.2-3384/2017. 

 

Utbildningsförvaltningen har fått en förfrågan angående 

avgiftssänkning av fritidshemsavgift för mer än två månader bakåt i 

tiden vilket frångår Stockholms stads regelverk. Förvaltningen anser 

att stadens regelverk ska följas och att förfrågan ska avslås. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning.  

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden avslår begäran om retroaktiv sänkning av 

fritidshemsavgift.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 20   

Prövning av rektors beslut om avstängning av elev i 

gymnasieskolan 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektor 

Lennart Kågestams beslut från den 24 maj 2017 om 

avstängning av elever.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

juni 2017. 

 

Ärendet rör rektorns omedelbara avstängning, enligt 5 kap. 17 § 2 

punkten skollagen, av fyra elever i gymnasieskolan på grund av att 

eleverna allvarligt har stört tryggheten och studieron. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har anmälts av rektorn vid Bromma gymnasium och beretts 

inom gymnasieavdelningen i samråd med nämndsekreteraren. 

Eleverna och dennes vårdnadshavare har beretts möjlighet att yttra 

sig över ärendet och avstängningen. Socialnämnden har även 

informerats. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden som prövar beslutet godkänner rektor 

Lennart Kågestams beslut från den 24 maj 2017 om 

avstängning av elever. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 21   

Övriga frågor 
 

Ordföranden informerade om att utbildningsnämndens 

antagningsdelegerade sammanträder den 29 juni. 
 

Ordföranden tackade förvaltningen och nämndens ledamöter för 

gott arbete under året. 


